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Forældrebestyrelses møde i Dagtilbud Søndermark 
Mødedata 

Mødedato 6.6.24 

Mødetidspunkt kl. 17.00-19.00  

Mødested 
Personalestuen på Lindvigsvej 4 
 

Deltagere 

Forældre: 
Kasper Zacho, Hatice Konmaz, Aleksander Vallentin, Julie Elstrøm 
 
 
Medarbejder:  
Anne Mette Rixen og Unna Koldbæk 

Afbud Maria Koch 

Gæster  

Referent/ 
Mødeleder/ordstyrer: 

Referent, Unna Koldbæk 
 
Ordstyrer, Aleksander Valentin 

Dagsorden 

  

Punkt Dagsorden Beskrivelse af punkter samt 
indstilling: 
 

Referat og ansvarlige: 

1.  Godkendelse af dagsorden 

 

Bilag nr.1 

 Dagsorden blev godkendt 
 
 

2.  
 

Høringssvar vedr. 

Lindvigsvej 4 

 

Bilag nr. 2 

Bilag nr. 3 

Bilag nr. 4 

Dagtilbud Søndermark har 
modtaget følgende: 
 
Høringsbrev 
  
Kære skolebestyrelser, MED-
udvalg, forældrebestyrelse og 
OMU for Undervisningsområdet. 
  
Byrådet besluttede d. 30. april 
2024 at sende følgende to forslag 
i høring om den fremtidige 
organisering af Horsens Byskoles 
nuværende afdeling Lindvigsvej. 
 

A. Selvstændig folkeskole for 
0-6 klasse på Lindvigsvej. 
 

B. To scenarier for 
skoledistrikt for 7.-9. 
klasse 

 
 
 

 

Forældrebestyrelsen var enige i 
forhold til de 2 forslag der er blevet 
sendt i høring. 
 
Forældrebestyrelsen ønsker at 
Lindvigsvej 4 skal forblive en del af en 
større skole, de peger ikke på en 
selvstændig skole. 
 
Forældrebestyrelsen peger på en 
løsning hvor 7.-9. klasse forbliver 
samlet. De peger ikke på en deling af 
skoledistriktet 
 
Forældrebestyrelsen udarbejder med 
udgangspunkt i ovenstående et 
høringssvar som fremsendes. 
 
LMU (Lokal medarbejder udvalg) i 
dagtilbud Søndermark fremsender 
ligeledes et høringssvar.  
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I perioden 2. maj – 27. juni 2024 
med henblik på, at Byrådet kan 
træffe endelig beslutning i 
september 2024.  
 
På mødet udarbejder 
forældrebestyrelsen i Dagtilbud 
Søndermark deres høringssvar. 
 

3.  Valt til ny 

forældrebestyrelse 

I forbindelse med at flere forældre 
enten har eller forlader 
forældrebestyrelsen grundet at 
deres børn flytter til andre 
distrikter / områder i Horsens eller 
skal i skole til sommer 2024, er 
der behov for at vælge en ny 
bestyrelse. 
 
Hvordan og hvornår skal vi 
afholde valget? 
 
Aleksander Valentin og Unna 
Koldbæk foreslår at det sker i 
forbindelse med et forældre 
arrangement. 
 
 
 

Forældrebestyrelsen var enige om at 
prøve noget NYT for at få flere 
forældre til at komme og stille op til 
forældrebestyrelsen. 
 
Der skal arbejdes videre med følgende 
forslag: 
 
Først fælles spisning 
 
Herefter gang møder: 
Der vælges en kandidat på hver gang: 
 
Gul gang (Solen, Pluto, Uranus)  
Aleksander Valentin 
 
Blå gang (Neptun, Jorden, Månen) 
 
Rød gang (Mars, Venus, Jupiter) 
 
Grå gang (Merkur, Saturn 1 og 2)  
Julie Elstrøm 
 
Sct. Georges vuggestue  
 Kasper Zacho 
 
Dagplejen (Helle, Birgith, Stine)  
 
Mødet afholdes torsdag d.26.9.24 fra 
17.00 – 19.00 
 
Dagsorden: 

1. Aleksander aflægger 
formandsberetning 

2. Valghandling 
3. gangene fortæller om 

hverdagen 
 
 

4.  Ny organisering 

 

Børnetallet er faldende i dagtilbud 
Søndermark derfor har vi gennem 
foråret tilpasset vores 
personaleressourcer. 
 
Hvordan kan vi sammen vende 
udviklingen, så forældrene i vores 
lokalområdet tilvælger Sct. 
Georges vuggestue og 
Børneuniverset i stedet for de 

Grundet det faldende børnetal vil vi 
både i Børneuniverset, Sct. Georges 
vuggestue og dagplejen begynde at 
arbejde mere formaliseret sammen på 
tværs, i alders opdelte grupper. 
 
 
Gul gang (Solen, Pluto, Uranus)  
 
Blå gang (Neptun, Jorden, Månen) 
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private institutioner i lokale 
området? 
 
Forslag til tiltage? 
 
 
 

Rød gang (Mars, Venus, Jupiter) 
 
Grå gang (Merkur, Saturn 1 og 2)   
 
Sct. Georges vuggestue  
 
Dagplejen (Helle, Birgith, Stine)  
 
Forældrene i forældrebestyrelsen 
giver alle udtryk for at de er glade for 
at have deres børn i Dagtilbud 
Søndermark, de sætter stor pris på 
mangfoldigheden og den faglige 
retning.  
 
Forældrene fortæller at de oplever at 
der bliver handlet hurtigt hvis de 
efterspørger hjælp, de føler sig taget 
alvorligt. 
 
Forældrebestyrelsen foreslår at vi 
kontakter Horsens Folkeblad f.eks. 
opstart af TRoLD. 
 

5.  Institutionsformum  

 

Der blev afholdt institutionsforum 
d.10. april 2024, Julie Elstrøm 
deltog. 
 
Referat fra mødet v/ Julie Elstrøm 
 
 

Julie Elstrøm fortalte at de blev opdelt 
i grupper, her snakkede de om 
pædagogiske tilsyn samt om hvordan 
de arbejder i forældrebestyrelserne. 
 
Julie Elstrøm siger at den måde vi 
arbejder på i forældrebestyrelsen i 
dagtilbud Søndermark, ligner meget 
det de gør i andre bestyrelser, der er 
ikke den store forskel. 
 
Det var et godt møde. 
 
 
 

6.  Budget  

 

Orientering v/Unna Koldbæk 
 
 

Vi forventer at budgettet for 2024 
ender med et mere forbrug på mellem 
750.000 kr. og 1 million kr. 
 
Vi har gennem foråret tilpasset vores 
personaleressourcer, hvis vi ikke 
havde gjort dette, ville mere forbruget 
havde været på omkring 1,7 millioner. 
 
Hvis børnetallet forsætter med at falde 
i efteråret 2024 vil vi skulle forsætte 
med at tilpasse vores 
personaleressourcer  
 

7.  Nyt fra formanden 

 

 
 

Der er mange forældre der holder ved 
indgangen til Børneuniverset til trods 
for at de ved det er ulovligt. 
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Vi frygter alle at der en dag sker en 
alvorlig ulykke, da bilisterne ikke 
ser børn, forældre og cyklister 
 
Forældre der skal afleveres deres 
barn i Sct. Georges vuggestue må 
ikke holde op langs huset – de skal 
holde på parkeringspladsen ved 
Børneuniverset. 
 
 

8.  Nyt fra Institutionen 

 

Projekt TRoLD 
 
 
 
Spireordning 
 
 
 
 
 
 
Naturbussen 
 
 
 
 
Logo 
 
 

Projekt TRoLD starter langsomt op i 
uge 36 – der kommer flere 
informationer efter sommerferien. 
 
Vi forventer at få 1 måske 2 nye Spire 
efter sommerferien. Vi har lavet et 
samarbejde med Horsens Byskole 
omkring Spire, da vi ønsker at det skal 
være lokal forankret. 
 
 
Vi er så heldige at vi får flere ture med 
Naturbussen efter sommerferien – vi 
melder mere ud inden sommerferien. 
 
 
Vi har længe snakket om at få et Logo 
for Dagtilbud Søndermark, vi sætter 
en proces i gang efter sommerferien 
hvor børnene inddrages. 
 
Der har været uanmeldt tilsyn i Sct. 
Georges vuggestue, der var ingen 
anmærkninger. 
 
 

9.  Punkter til næste møde      

d. 5.9.24 

Ny dato i oktober 

10 oktober 2024 

Heidi inviteres 

  

Unna Koldbæk foreslår at mødet 
flyttes til oktober 2024, grundet 
forventet beslutning om skolen på 
Lindvigsvej 4 i september 2024.  
 
 
Punkter til dagsorden: 
Dagtilbudsloven § 8 stk.3 – Brug 
af digitale redskaber i dagtilbud 

 
 

 


